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NOVINAR: Gospod premier, o čem ste govorili danes? Kaj je tisto, kar je glavno sporočilo? 
 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Danes se je tukaj zbrala večina predsednikov vlad 
in drugih predstavnikov držav, ki predstavljajo odločujoči del Evropskega sveta. Glavna tema je 
bila večletna finančna perspektiva do leta 2020, vsi upamo, da bodo pogajanja zaključena do 
konca tega leta in da bo potem še nekaj časa za pripravo programov. Zbrale so se države, ki se 
zavzemajo za to, da se ohrani predlog Evropske komisije za sredstva kohezijskih skladov, ki ne 
bodo zmanjšana, kot predlagajo nekatere druge države. Strinjamo pa se, da se je treba 
pogovarjati o tem, da se ta sredstva bolje uporabljajo, kar je predvsem v tem trenutku zahteva 
neto plačnic v evropski proračun. Sklep, ki ga je sprejel Evropski svet junija, in ki govori o tem, 
da so sredstva iz kohezijskih skladov Evropske unije pomemben generator rasti v teh kriznih 
časih, je dobil tukaj nadaljevanje v tej deklaraciji, ki smo jo sprejeli. Poleg zavzemanja za ta 
sredstva se tu zavzemamo tudi za ohranitev sredstev za razvoj podeželja. Slovenija je tukaj na 
obeh točkah država, ki ta sredstva nujno potrebuje glede na proračune, ki smo jih sprejeli 
včeraj. Računamo, da bodo ta sredstva ne samo v naslednjih dveh letih, ampak tudi kasneje, 
vsaj tja do sredine desetletja, ena ključnih investicijskih sredstev za poganjanje rasti in 
ustvarjanje novih delovnih mest v Sloveniji.  
 
NOVINAR: Kaj je tisto, kar si Slovenija najbolj želi na koncu teh pogajanj o finančni perspektivi. 
Kaj je tisto minimalno, kar Slovenija lahko izpogaja? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Najprej je naš cilj, da se sredstva za kohezijsko 
politiko in za razvoj podeželja ne zmanjšajo. Znotraj tega pa je naš cilj še, da za naši obe 
kohezijski regiji, tako zahodno, ki presega limite, kot za vzhodno, ki jih še ne dosega, pridobimo 
čim več teh sredstev. Naš tretji cilj, ki je enako pomemben, pa je, da ta sredstva čim bolj 
učinkovito porabimo.  
 
NOVINAR: To se pravi dvotretjinska? Da bomo še zmeraj neto dobitniki do dve tretjine? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Predlog Evropske komisije, da se pri državah, kjer 
bi prišlo sicer do hudega zmanjšanja teh sredstev glede na obstoječo finančno perspektivo, 
uvede tako imenovana varnostna mreža, in da se postavi limit na dveh tretjinah obstoječih 
sredstev, zelo podpiramo in takšna podpora prihaja tudi od drugih držav, ki so bile danes tukaj, 
tako da ima ta predlog naše zadovoljstvo in dobre možnosti, da gre skozi končno proceduro in 
dobi soglasno podporo.  
 



 

NOVINAR: Tudi v najslabšem primeru? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Tudi v najslabšem primeru bo Slovenija še vedno 
neto prejemnica sredstev iz evropskih skladov v naslednji finančni perspektivi, kar je zelo 
pomembno. Spomnim se leta 2005, ko smo se pogajali za obstoječo finančno perspektivo. 
Takrat je bilo rečeno, da bo v naslednji finančni perspektivi Slovenija neto plačnica in so nas že 
takrat vabili v nek drug tabor. To se ni zgodilo, zaradi takšnih in drugačnih razlogov smo še 
vedno kohezijska država in znotraj tega bomo seveda deležni sredstev, ki so zelo pomembna 
za naš razvoj v prihodnje.  
 
NOVINAR: Ali ste imeli danes še kakšna bilateralna srečanja, na katerih bi govorili še o kakšni 
drugi temi, razen o vrhu?  
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Bilateralnih pogovorov je bilo veliko, pravzaprav z 
vsemi ostalimi predsedniki vlad tukaj in to v zvezi z dogovori glede obiskov, ki jih načrtujemo, 
vendar pa je bila ključna tema evropski proračun za prihodnjih sedem let, ki je ključnega 
pomena za vse te države, ki so se zbrale. Tudi ko gre za nekatere specifične interese 
posamičnih držav smo izmenjali medsebojne podpore.  


